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Algemene Beschouwingen  Begroting 2017     

 
 
“De financiele huishouding van Leudal is gezond….”, zegt het College meerdere malen in de 
voorliggende begroting. Een opvatting die naar de mening van de VVD de financiёle situatie veel te 
rooskleurig voorstelt. En waarschijnlijk zijn meerdere fracties in deze raad die mening toegedaan. 
Immers, al enkele jaren is door College en alle raadsfracties de constatering gedaan dat er 

bezuinigd moet worden. Maar veel moet nog gedaan worden. Leudal zit zeker niet in een ruime 
financiёle jas. Niet voor niets komt het College met een tweetal afschrijvingstrucs. Het College zelf 
spreekt van “boekhoudkundige varianten”. De bedoeling is natuurlijk om  financiёle ruimte te 
creёren. Niet meer en niet minder. 
Wat gebeurt er nl?: 1. afschrijvingstermijnen worden verlengd, zodat de kapitaallasten worden 
uitgesmeerd over méér jaren en 2. op leegstaande panden die de gemeente wil verkopen, wordt  
tussentijds niet meer afgeschreven.  

Resultaat van deze vorm van afschrijven is een structurele financiёle ruimte van een half miljoen 
euro.  
De VVD heeft sterke bedenkingen bij deze wijze van boekhouden. Als je werkelijk vindt dat je 
huishouding financieel op orde is, dan verschuif je kosten niet naar de toekomst. 
 
Tot zover mijn inleidende opmerking over de voorliggende begroting. 
 

Bij mijn algemene beschouwingen zal ik zoveel mogelijk aansluiten bij de 8 speerpunten die voor 
het komende jaar op de rol staan.  

 
Wat betreft accommodaties is Leudal 10 jaar na de herindeling, nog altijd een losse verzameling 
van 16 dorpen. Er is geen onderlinge afstemming van voorzieningen. Wat er aan accommodaties 
aanwezig was in de voormalige 4 gemeenten, is er grotendeels nog steeds en functioneert nog als 

zodanig. Dat wil zeggen dat er vaak sprake is van verouderde voorzieningen. Gestreefd moet 
worden naar een toekomstbestendige kwaliteitsslag. Niet langer zullen alle voorzieningen in alle 
kernen aanwezig moeten en kunnen zijn, maar een verstandige geografische spreiding binnen de 
gemeente heeft de voorkeur, zodanig gesitueerd dat die gemakkelijk bereikbaar zijn voor de 
gebruikers uit de diverse kernen. Voor gemeenschapshuizen maakt de VVD een uitzondering. Wij 
vinden dat elk van de 16 dorpen  moet beschikken over een ruimte die als gemeenschapshuis kan 
functioneren. Overdracht van eigendommen aan gebruikers in de kernen is ook een grote wens van 

de VVD. Aangezien echter geen kern in Leudal hetzelfde is, zal maatwerk geleverd moeten worden 
om per kern de meest ideale oplossing te vinden. 
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Zorgen heeft de VVD wel over de uitvoering van dit beleid, laatst nog uitgesproken in de 

raadsvergadering van juli jl., bij de behandeling van de Kadernota. 
Wat we nl. al enkele jaren constateren is dat burgers met initiatieven komen over de inrichting van 
hun dorpen en het oprichten van accommodaties. Dat is goed en kan alleen maar toegejuicht 
worden. Het probleem is echter dat de politiek achter is gebleven  met de ontwikkeling van 
toetsingskaders.  
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Zo zijn de  initiatiefnemers van Park Leudal Oost inmiddels zodanig ver gevorderd met hun 
planontwikkeling dat met de uitvoering kan worden begonnen. De gemeente daarentegen bleef 
achter met het ontwikkelen van haar randvoorwaarden. Ik wil het de huidige portefeuillehouder  
niet kwalijk nemen – daarvoor zit hij nog te kort aan het roer-  maar feit blijft dat van deze kant 

nog een aantal zaken niet uitgesproken zijn.        
Kortom, de gemeente is niet klaar voor deze exercitie en de kans is groot dat initiatiefnemers 
gefrustreerd raken en dat nieuwe initiatieven elders in Leudal in de kiem smoren.   
De VVD dringt erop aan bij het College om met grote voortvarendheid te werken aan dat 
toetsingskader. Een toetsingskader dat zijn beslag krijgt in een visie waarin beschreven staat waar 
het met Leudal naar toe moet. 

 
Hét voorbeeld waarbij de gemeente zwaar in de fout ging omdat visie ontbrak, was de overhaaste 
ontmanteling van het bibliotheekwerk in Leudal door het vorige College. De VVD is overigens van 
mening dat een gemeente met ruim 36.000 inwoners waarvan enkele duizenden lid van de bieb 
zijn, over een serieuze bibliotheekvoorziening moet beschikken, met een centrale vestiging.  
 
De andere burgerinitiatieven die spelen binnen Leudal kunnen op onze steun rekenen. Eerder al 

spraken wij onze waardering uit voor het initiatief van de wielerbaan. Daarbij hoort 
eigendomsoverdracht van grond en opstallen aan de betreffende verenigingen, die dan ook de 
exploitatie helemaal voor eigen rekening gaan doen. Wij hebben de initiatiefnemers de suggestie 
meegegeven om ter financiering van e.e.a. obligaties uit te geven. Daar versterk je overigens ook 
de band met de toekomstige gebruikers mee. Ook de wijsheid en het lef van besturen en leden van 
de voetbalclubs van Grathem, Kelpen-Oler, Hunsel en Ell om samen te gaan waarderen wij 
bijzonder. Wél zijn wij van mening dat de toekomstige accommodatie niet per definitie 

splinternieuw hoeft te zijn. Modernisering van een bestaande sportlokatie heeft onze voorkeur als 
dat veel goedkoper is. 

De scholenfusie in Haler, Hunsel, Ittervoort en Neeritter volgen wij met grote belangstelling. Ook 
daar zal de vraag spelen in welke vorm en met name op welke plaats deze school verrijst. 
Financiering zal een belangrijk criterium zijn bij de beoordeling van deze vraag. 
Met een aantal van uw lokale en regionale projecten kunnen wij meegaan. Op het onderdeel 

recreatie en toerisme bepleiten wij aansluiting te zoeken bij het provinciale initiatief om de 
Maasplassen aantrekkelijker te maken. Het belang van de aanleg van fietspaden langs de 
Leudalweg en de Heldenseweg onderschrijven wij uit oogpunt van verkeersveiligheid en toerisme. 
Een fietspad langs de spoorbrug bij Buggenum vinden wij gelet op de zeer hoge kosten niet 
realistisch. Medefinanciering van de nieuwe N280 vinden wij geen vanzelfsprekendheid. De 
provinciale voorkeur voor variant 3c is niet overeenkomstig de wens van de overgrote meerderheid 
van de inwoners van Baexem en van deze raad.  

 
Zorgen bestaan er bij de VVD over de uitvoering van enkele onderdelen van de zog. 3 
decentralisaties. Maar liefs € 800.000,- is over gehouden op de WMO. Normaal gesproken is dat 
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een reden voor tevredenheid, maar in dit geval roept het vraagtekens op of de gemeente wel de 

regels toepast zoals ze bedoeld zijn. Komen burgers niet in de knel door een onjuiste toepassing 
van de regels. Houden we misschien ten onrechte zoveel geld over? Zo weten we niet eens wat de 
afspraken met externe dienstverleners exact inhouden, wat onze doelstellingen zijn. Bijsturen door 
de gemeente blijkt niet mogelijk. De financiёle rapportages lopen nl. minimaal een kwartaal achter 
en pas aan het einde van de looptijd blijkt hoeveel geld er over is, in dit geval 8 ton. 
Wij pleiten voor het zog. SMART opstellen van onze doelstellingen met de externe dienstverleners, 
gekoppeld aan de te verwachten prestaties. Anders is het voeren van rechtvaardig beleid niet 

mogelijk. 
     

 
 
 
 
Een economisch profiel wordt door uw College opgesteld. Wij juichen dat toe en vinden tevens dat 

het te betreuren is dat daarvoor het initiatief bij de Provincie moest liggen.  
Het College is overigens als het de omgang met het bedrijfsleven betreft, zacht uitgedrukt, nogal 
onhandig. We hoeven maar te denken aan Landgoed Leudal, de bedrijfsverplaatsing van 
Takelbedrijf Herpertz en aan de voorgenomen aanscherping van de geurnormen bij agrarische 
bedrijven. Wat dat laatste betreft is het de VVD en met ons een aantal andere partijen, tijdens de 
onlangs gehouden informatiebijeenkomst in Baexheimerhof duidelijk geworden dat geurhinder in 
Leudal niet op grote schaal wordt ervaren, maar door een klein groepje mensen, dat zich overigens 

goed weet te roeren. Wij bepleiten dan ook dat u geen verdere stappen zet om de geurnormen aan 
te scherpen en dat u daar per direct van afziet.  
Waar u de bewoners van het buitengebied wél een groot plezier mee doet is de aanleg van snel 
internet. De “lead”daarbij, zo zegt u , ligt bij het bedrijfsleven. Wij dringen erop aan om daarbij 
niet aan de zijkant te blijven staan maar om samen met het bedrijfsleven te komen tot een 
voortvarende aanpak. 
De gemeente Leudal mag méér doen om mensen die een bedrijf willen opzetten te helpen. Wij 

hebben daartoe een motie ingediend. De bedoeling is niet om een dik beleidsplan te schrijven maar 
om praktisch plan van aanpak. Hou het simpel en laat blijken dat u geeft om economische 

bedrijvigheid in onze dorpen.   
 
Klachten die VVD Leudal  met regelmaat bereiken, zijn die over het contact dat burgers, bedrijven 
en verenigingen hebben met de gemeente. U gaat dat verbeteren. Terecht naar onze mening want 

de klachten zijn hardnekkig. Te vaak krijgen briefschrijvers geen of te laat antwoord of blijft men 
minutenlang verbonden met het antwoordapparaat voordat de telefoniste oppakt. Wat dat laatste 
betreft; voor een oplossing hoeft u geen plan van aanpak op te stellen en dat aan de raad voor te 
leggen. Dat probleem kan morgen zijn opgelost met extra bemensing. 
 
Klachten hebben mensen ook over hun woonomgeving. Het lijkt erop dat zelfs in een 
plattelandsgemeente als Leudal mensen zich op momenten onveilig voelen, thuis of op straat.  

Of dat terecht is of niet, doet er niet toe;  mensen voelen het zo. 
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We vernemen dat er aanwijzingen zijn voor hennepplantages midden in woonwijken. Op korte 

termijn willen wij dan ook bijgepraat worden door de portefeuillehouder en onze politie over wat 
daar waar van is, en zo ja, wat daar tegen gedaan wordt. 
 
De woningmarkt is in beweging maar we horen niet wat het College daarvan vindt. Ook zijn er 
steeds meer mensen die behoefte hebben aan andere woonvormen dan die voor het traditionele 
gezin. Jongeren verhuizen volop naar de stad. Heus niet alleen omdat ze daar studeren, nee, ook 
omdat daar woonruimte te vinden is die zij wensen. In omvang beperkt en daarom goedkoop. De 

VVD heeft een motie ingediend die het College opdraagt om samen met woningcorporaties op korte 
termijn die lacune in de woningmarkt van Leudal op te vullen. 
Wij wensen verder dat het College ook eindelijk een komaf maakt aan de structuurbeelden Haelen-
Horn. Al 10 jaar of langer komen die bouwplannen maar niet uit de grond, terwijl er toch harde 
juridische afspraken liggen met de marktpartijen. 
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Onze organisatie voorzitter, is eveneens een hot item in bestuur en politiek. Ook daarover praten 
we al jaren, ook daar constateren wij een koerswijziging t.o.v. het verleden. Gingen we een paar 
jaar geleden nog uit van een aanmerkelijke verkleining van het ambtelijk apparaat, nu wordt 
vastgehouden aan een omvang van meer dan 200 fté`s. En ondanks dat er al ombuigingen zijn 
gerealiseerd, blijft het voor ons de vraag of we het einddoel over een paar jaar bereiken, nl. een 
modern ambtenarenapparaat dat toegesneden is op nieuwe taken en werkwijzen, terwijl de eerder 

afgesproken verdere ombuigingen zijn behaald. 
 
Waar wij verheugd over zijn is de in onze ogen beperkte stijging OZB voor onze burger. Onze 
waardering daarvoor. 
 
Waardering en dank wil de VVD tot slot uitspreken voor de inzet van het ambtelijk apparaat voor 

het maken van deze begroting. 
     
 
    


